
  

  Skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 14. september 2021 
  kl. 19.00-21.00. Mødet afholdes på Nykøbing Skole, A. Ladingsvej. 
  Der vil blive serveret lidt til kaffen – ikke bespisning!   
 

Dagsorden 
 

Referat 

Deltagere: 
Anette Pries Jensen, Hanne Pilgaard Sørensen, 
Henrik Rander, Katrine B. Øxenholdt, Lena Olefir, 
Jon Sanders, Cathrine Gjørtsvang Vadgaard, Pau-
line Hoch,  Lars Levin Andersen, Necla Yurdakul, 
Vibeke Friis Nielsen, Rikke Andersen, Lena Olefir, 
Flemming Nybo Andersen, Maj-Britt Kjerrum-
gaard, Nina Ernst, Kristine Berg, Tina D. Hovmand 
Lassen, Lærke Malmbak Stouberg, Sonja Olsen, 
Eva Aabjerg, Martin Lynggaard, Stine Heskiassen, 
Bettina Hansen Schou og Trine H. Mortensen 
 
 

Afbud:  
Katrine Øxenholdt, Hanne Pilgaard, Henrik Rander, 
Lena Olefir 
 
Tilstede: Kristine, Trine, Mikkel, Bettina, Lars, Lærke, 
Tina, Rikke, Eva, Vibeke, Jon, Sonja, Necla, Stine, 
Dorte, Flemming, Martin, Majbritt, Nina. 
Elevrådet: Frederikke 8.B og Emilie fra 9.a 

Godkendelse af referat  
Tid: 2,5 min. 
 

Godkendt 

Godkendelse af dagsorden  
Tid: 2,5 min. 
 

Godkendt 

56. Præsentationsrunde 
Tid: 10 min. 
 

Velkommen til de nye. 

57. Nyt fra Nykøbing Skole, A. la-
dingsvej 
Afdelingsleder giver en kort status.  
Tid: 10 min. 
 
 

Ved Bettina og Dorte: 
Der er blevet lagt flot ny asfalt foran hovedindgang, 
dette område skal bruges til forskellige læringsmil-
jøer. 
Dorte og Bettina har været i den lokale børnehave til 
et forældremøde for at sælge skolen.  
Trivsel måling lå lavt i støtte og inspiration til ele-
verne, - der kan være et stort skæl mellem skolens 
virkelighed og familiernes virkelighed. Der har været 
arbejdet med, at eleverne (0. og 1. klasse) fortalte til 
forældremøderne, om noget de har arbejdet med. Al-
ligevel var der kun ca. 60 % af forældrene der mødte 
op. 
0., 1. og 6. årgang: Lærerne tager hjem og besøger 
børnene og afholder en skole hjemsamtale i hjem-
met. 
Der er indført kortere skoledage i dette skoleår. Da 
eleverne ligger lavt i begrebsdannelse og læsning, 
bruges tolærerordning på at arbejde med dette. 
 

58. Høring Budget 2022 
v/ Trine H. Mortensen 
Tid: 30 min. 
 

Trine gennemgik bilag 14 og betydningen af dette. 
Det er svært at gennemskue alle disse bilag.  
Hvis man tager måltallene med, betyder det, at der 
er en besparelse på ca. 13 mil. på skoleområdet. 
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./. Div. høringsmateriale medsendt. Bemærk spe-
cielt budgetaftalen 2022 bilag 14. 
 
 

Budgetaftalen er allerede indgået mellem partierne. 
Hvorfor fremskriver man ikke med KL’s anbefalinger? 
Hvordan vil man spare 13 mil. På skoleområdet? 
Trine laver et udkast til høringssvar med mulighed for 
hurtige tilbagemeldinger fra bestyrelsen (senest d. 
15/09). Deadline for høringssvar er den 16.09.2021. 
Trine skriver oplæg til høringssvaret. 
 

59. Svar på spørgsmål om fordele og 
ulemper ved den nuværende struk-
tur. 
v/Kirstine Berg og Trine H. Mortensen 
Tid: 15 min. 
 
./. Bilag medsendt. 
 

Politikkerne ønsker en status på den nuværende 
struktur. 
Trine samskriver svaret. 
Kristine skal med til udvalgsmødet i oktober.  

60. Elevernes mulighed for at for-
lade skolens matrikel (Grundtvigs-
vej) 
v/ Trine H. Mortensen 
Tid: 15 min. 
 
 
 

Ved afd. leder Mikkel: 
Der har været arbejdet med ordensregler, som skal 
passe til værdiprincipperne. 
Under Covid-19 måtte eleverne ikke længere komme 
nede i byen, sådan har det været i 19 mdr. 
Det har været nærliggende at bryde disse regler fra 
eleverne side.  
Negative sider ved at kunne gå ned i byen: Usund-
mad, meget affald med tilbage, rygeforbud også ude 
for skolen i skoletiden, (principper for kost og ryg-
ning). Skolen kan godt lave sanktioner i forhold hvis 
eleverne bryder reglerne.  
Mange forældre er uenige i, at de ikke må gå ned i 
byen. 
Lærerne går ind for at der er et ungemiljø på skolen, 
herunder at de må gå i byen. Tillid er bedre end kon-
trol, en god kommunikation og relation til/med ele-
verne. Lige nu bliver der holdt vagt i forhold til at ele-
verne ikke må gå i byen.  
Tiltag kunne være: Dialog om sund kost og mad, om 
fredagen kunne der være noget sundt som blev solgt 
på skolen. Det har en betydning for nogle at kunne 
gå ned i byen. 
Eleverne: De skal have lov at forlade skolen og gå 
ned i byen, men de skal ikke have usund mad med 
tilbage til skolen og man må ikke ryge i skoletiden. 
Der har været mange diskussioner i løbet af de sidste 
mdr., omkring eleverne ikke har måtte gå ned i byen.  
Nogle elever har brudt forbuddet i perioden. 
 
Hvordan skal beslutningen præsenteres over for ele-
verne? Hvilken proces skal der være i forhold til tillid 
baseret tilgang og at man ikke må medbringe usund 
kost på skolen og man må ikke ryge? 
Skolebestyrelsen skal være med til at beslutte hvor-
dan det skal være i fremtiden. Skolebestyrelsen laver 
et samskriv omkring dette og en forsøgsordning for 
8. og 9. årgang.   
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Forældrene skal skrive under på, at eleverne må gå 
ned i byen. 
 

61. Nyt fra daginstitutionerne; 
Kulturprojekt for de 4-årige 
v/Stine Heskiassen 
Tid: 10 min. 
 

Ved Sonja og Necla 
Udsat til næste gang 

62. Nyt fra Skoleleder 
v/ Trine H. Mortensen 
Tid: 5 min. 
 

Intet nyt 

63. Nyt fra skolebestyrelsesforman-
den 
v/ Kristine Berg 
Tid: 5 min. 
 

Intet nyt 

64. Opsummering af hovedpunkter 
til Aula/alle forældre. 
v/Kristine Berg 
tid: 5 min. 
 

At forlade skolen i pauserne på afd. Grundtvigsvej. 
Hørringsvar vedr. budget – og skolebestyrelsen har 
en bekymring omkring økonomien. 

EVT. 
Tid: 5 min. 
 

Dagsorden til forældre bestyrelsesmøde onsdag d. 
15/9 – AKSEN Asnæs kl. 18.30-20.30  
 

- Velkommen v. Søren With udvalgsformand 
Børn og Uddannelsesudvalget  
Anne-Marie Vestrup Afd. Leder Dagtilbud og 
Børnesundhed  
 

- Dagtilbudsområdets fokusområder 
2021/2022 

 
o Børnefællesskaber – det gode børne-

liv, nye styrkede læringsplaner  
o Vejleder i alle dagtilbud (Sprog – 

IT/Science – Natur) samt uddannet i 
NUSSA 

o Tilsynspraksis  
o Sprogtrappe v. Signe  

 
- Punkt vedr. Gammel vs. Ny ressourcetilde-

lingsmodel v. Susan og Alice  
o Anne-Marie fortæller kort om be-

grundelsen for at arbejdet med en 
ny tilsynsmodel kom på tale.  

o Susan udfolder ny ressourcetilde-
lingsmodel  

o Tid til at drøfte og stille spørgsmål 
samt udarbejde høringssvar ved bor-
derene 

Deltager: Jon, Necla og Sonja 
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Kørsel udgifter – blanket udleveres af Trine 
 

Punkter til de kommende møder:  
 
 

Princippet for skole-hjem-samarbejde 
Princip for årshjul 
Princip for Lejrskoler etc. 
Seksualundervisning, hvordan foregår det på sko-
lerne? 
Den pædagogiske læreplan (børnehaverne) 
Sprogtrappen 
Handleplanerne for skolerne – afdelingerne kan for-
tælle hvordan der arbejdes med handleplanerne, når 
vi er på afdelingerne. 
Tilbagemelding fra afdelingslederne, hvordan arbej-
des der med antimobbestrategien og kommunikati-
onsprincippet på de enkelte afdelinger?   
Til et kommende møde inviterer vi SSP-
medarbejderen. 
 

Næste møde:  
 

Næste møde: 
• Onsdag d. 27. oktober 2021 kl. 18.00-20.00 

på Odden Skole. 
 

 
 

 


